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Zápis číslo 1/2017 

ze zasedání Komise životního prostředí Rady města Milevska  
________________________________________________________________________________ 
 
 
termín jednání:           02.02.2017   od: 13,30  do: 15,00 hodin 

místo jednání:            Zasedací místnost MěÚ Milevsko, Sažinova 843, 399 01 Milevsko 
 
 
Přítomni:      
za komisi ŽP:    Jan Kozák  

Mgr. Vlasta Machartová 
   František Hejhal 
    Mgr. Karolína Mitísková 
    Dana Řezáčová 
    Milan Černý 
    Jaroslav Kolář 
Omluveni:    Ing. Vladimír Ondruška 
    Petr Hladký 
Za OŽP:   Ing. Hana Hadrbolcová 
  Ing. Andrea Rucká 
  Ing. Ondřej Feit 
   
     
 
 
Program:  
 

1. Schválení zprávy o činnosti KŽP za rok 2016 a plánu činnosti KŽP na rok 2017 
2. Návrh na řešení zeleně na Husově náměstí 
3. Podněty na pokácení dřevin na pozemcích města 

 
 
 
Jednání: 
 

 
1. Schválení zprávy o činnosti KŽP za rok 2016 a plánu činnosti KŽP na rok 2017 

Tajemnice KŽP připravila zprávu o činnosti KŽP za rok 2016 a plán činnosti komise na rok 2017 a 
předložila je členům komise ke schválení.  
Závěr: Komise schvaluje zprávu o činnosti KŽP za rok 2016 a Plán činnosti KŽP na rok 2017. 
Tyto dokumenty budou v souladu s jednacím řádem komise předloženy Radě města Milevska ke 
schválení. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   7/7/0/0 

 
  

2. Návrh na řešení zeleně na Husově náměstí 
Komise ŽP se opětovně zabývala regenerací zeleně na Husově náměstí, kdy konstatovala, že stávající 
lípy nejsou perspektivní (řídce zavětvené, chybí drobné větve posledního řádu, chabý růst, praskliny 
v kmeni, zlomy v koruně), projevují se zde negativní znaky zadláždění, ke kterému nejsou lípy 
tolerantní. Z výše uvedených důvodů se komise nakonec přiklonila k radikální variantě řešení, to 
znamená stávající lípy až na jednu odstranit, výsadbový prostor pro stromy zvětšit vzájemným 
propojením současných záhonů, případně prostor ještě navýšit oproti stávajícímu terénu a do nově 
vzniklého prostoru vysadit jiné, vhodnější druhy stromů. Ing. Feit navrhuje například platan, nebo javor 
babyku, které dobře snášejí zadláždění, jsou tolerantní k posypovým solím a lze je dobře tvarovat. 
Závěr: Komise doporučuje zadat rozpracování varianty č. 3 studie „Řešení zeleně na Husově 
náměstí“, která předpokládá rozšíření výsadbového prostoru spojením stávajících záhonů a 
nahrazení lip jiným, vhodnějším druhem.  
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   7/7/0/0 
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3. Podněty na pokácení dřevin na pozemcích města 
 

Opakovaný návrh na pokácení smrku stříbrného v ul. E. Destinové (Společenství vlastníků 
jednotek domu čp. 1030 E. Destinové, Milevsko) 
 
Tajemnice komise životního prostředí předložila členům komise opakovanou žádost SVJ domu čp. 
1030 o pokácení smrku stříbrného rostoucího v blízkosti domu. Poprvé se komise žádostí zabývala na 
1. zasedání v minulém roce (18.1.2016) a žádost zamítla. Jako důvod žádosti bylo uvedeno prorůstání 
kořenů k základům domu, kde způsobují deformace chodníků kolem domu, ucpávání odpadního kanálu 
a „zapylování“ balkonů a bytů v jarních měsících. Komise tehdy konstatovala, že většina argumentů 
uváděných v žádosti se v terénu nepodařilo prokázat. Argument o prorůstání kořenů směrem k domu je 
sice pravdivý, ale při prohlídce nebyla nalezena žádná deformace na obkladech ani žlabu pro svod 
dešťové vody do kanálku. Stejně tak nelze prokázat, že poškození chodníku je způsobeno kořeny 
stromu. Dle komise poškození chodníku bylo způsobeno spíše hromaděním vody a následným 
zmrznutím spojeným s provozem aut v této lokalitě. Takzvané zapylování balkonů je jako argument pro 
poražení stromu neakceptovatelný. Pyl všech stromů je roznášen do širokého okolí, a to na vzdálenost 
stovek metrů. Navíc s větším množstvím pylu ze smrku se můžeme setkat pouze jednou za 4-5 let.  
Závěr: Komise KŽP na svém nesouhlasném stanovisku trvá. Ze strany žadatelů nebyly 
předloženy žádné nové důkazy a argumenty, které by mohly rozhodnutí komise změnit.  
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   7/7/0/0 

 
 

Návrh na pokácení dřevin v ul. J. A Komenského (SVJ pro dům čp. 925-931, SVJ pro dům čp. 
969-970 a SVJ pro dům čp. 971-972) 
Tajemnice komise životního prostředí předložila členům komise žádost SVJ pro dům čp. 928 – 931 a 
SVJ pro dům č.p. 969-970 o pokácení douglasky tisolisté rostoucí mezi oběma domy. SVJ pro dům č.p. 
969-970 žádá navíc o pokácení cypřiše za domem. V žádosti se uvádí, že douglaska již značně 
převyšuje obytné domy, žadatelé vyjadřují obavy z možného vyvrácení stromu za větrného počasí a 
následného poškození domů. Komise žádost posoudila a konstatovala, že se jedná o douglasku 
tisolistou nacházející se cca 13,5 m od jednoho a přibližně 16,5 m od druhého domu. U stromu zřejmě 
v minulosti došlo k odlomení terminálu, je zde patrné rozvětvení v horní části stromu, jinak nevykazuje 
známky zhoršeného zdravotního stavu. Možné vyvrácení stromu považuje komise za velmi 
nepravděpodobné, protože douglaska má mohutný kořenový systém, vytváří dlouhý kůlovitý kořen a 
vývraty netrpí. Má však křehké dřevo, které se může vlivem větru nebo silné sněhové pokrývky lámat. 
Na stanovišti z dlouhodobého hlediska příliš perspektivní není, ovšem v současné době komise 
nepovažuje za nutné strom pokácet. V případě cypřiše za domem 969-970 se jedná o zdravou dřevinu, 
nacházející se cca 4 metry od domu. Dále byla předložena žádost SVJ pro dům čp. 971-972 o 
pokácení čtyř cypřišů rostoucích ze západní strany domu, ve vzdálenosti zhruba 5-6 m od domu. 
Žádost o pokácení cypřišů je podávána opakovaně, naposledy v r. 2013, kdy zde bylo povoleno 
pokácení vzrostlého smrku pichlavého s tím, že případné kácení další zeleně v této lokalitě se bude 
řešit výhledově. Vzhledem ke skutečnosti, že v ulici J. A. Komenského plánuje město v nejbližší době 
zpracovat územní studii, v rámci níž by měla být řešena i zeleň, komise doporučuje výše uvedené 
dřeviny v současné době nekácet a řešit obnovu zeleně v celé lokalitě komplexně.  
Závěr: Komise v současné době pokácení dřevin v ul. J. A. Komenského nedoporučuje, 
navrhuje obnovu zeleně řešit komplexně v rámci územní studie celé lokality.    

             Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):  7/7/0/0 
 

Návrh tajemnice komise na pokácení stromů ve městě 
Tajemnice KŽP předložila členům komise návrh na pokácení javoru stříbrného a vrby rostoucích u 
Suchanova rybníka a jírovce maďalu u křížku ve Dmýšticích. Ve všech případech se jedná o stromy ve 
špatném zdravotním stavu, jsou silně napadeny houbovými chorobami. Vzhledem ke skutečnosti, že se 
nacházejí na poměrně frekventovaných místech, komise považuje stromy za provozně nebezpečné a 
doporučuje jejich pokácení. 
Závěr: Komise doporučuje pokácení vrby a javoru stříbrného u Suchanova rybníka a jírovce 
maďalu u křížku ve Dmýšticích.  
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     Komise ŽP 
 
Schvaluje:  

 Zprávu o činnosti Komise životního prostředí RMM za rok 2016 

 Plán činnosti Komise životního prostředí RMM na rok 2017 
 

Doporučuje: 

 V rámci obnovy zeleně na Husově náměstí rozpracovat variantu č. 3, tzn. rozšířit výsadbový 
prostor spojením stávajících záhonů a lípy nahradit jiným, vhodnějším druhem.  

 Pokácet stromy napadené houbovými chorobami – javor stříbrný a vrbu u Suchanova rybníka 
a jírovec maďal ve Dmýšticích u křížku 

 
Nesouhlasí: 

 S pokácením smrku stříbrného u domu čp. 1030 v ul. E. Destinové. 

 S pokácením douglasky tisolisté a 1 ks cypřiše u domu čp. 969-970 a 4 ks cypřišů u domu čp. 
971-972 v ul. J. A. Komenského a doporučuje obnovu zeleně v této lokalitě řešit komplexně 
v rámci plánované územní studie 

 
 

 
 

V Milevsku dne: 13.02..2017 
 
 
 
 
 
Zapsala: Ing. Hana Hadrbolcová, v.r.  
tajemnice Komise životního prostředí 
 
 
 
 
Jan Kozák, v.r.  
předseda Komise životního prostředí 
 
 
 
 
 
 
 
 


